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Raadsinformatiebulletin 
 
Valkenburg aan de Geul, 17 augustus 2017 
 
Betreft: Noodlottig incident Broekhem-Noord 
 
Registratienummer: 17.30 
 
 
Geachte leden van de Raad,  
 
In dit raadsinformatiebulletin wordt u op de hoogte gesteld van het verloop van de gebeurtenissen 
en van de huidige stand van zaken in verband met het incident in Broekhem-Noord.  
 
Zoals u weet heeft in deze wijk donderdag 3 augustus jl. laat op de avond een incident 
plaatsgevonden waarbij uiteindelijk een buurtbewoner overleden is. Deze buurtbewoner is slaags 
geraakt met een aantal jongeren die voor overlast zorgden. Deze tragische gebeurtenis heeft grote 
impact op de nabestaanden, de direct omwonenden, de inwoners van de wijk Broekhem-Noord en 
van de gemeente. Ook landelijk krijgt deze gebeurtenis veel aandacht. De gemeente heeft samen 
met Politie en maatschappelijke instellingen direct na het bekend worden van het overlijden een 
aantal acties in gang gezet.  
 
 
Eerste opvang  
De zorg is in eerste instantie vooral uitgegaan naar de nabestaanden en naar de bewoners van de 
aangrenzende straten.  
 

• Opvang	familie	slachtoffer		
De locoburgemeester en de externe coördinator leefbaarheid hebben bij het bekend worden van het 
overlijden van het slachtoffer uitgebreid en meermaals met de nabestaanden gesproken. Ook 
slachtofferhulp en een familierechercheur zijn ingezet om de familie op te vangen. In de loop van 
de week hebben zij vaker een bezoek gebracht aan de familie om deze verder te ondersteunen. 
Vanuit de Politie heeft de wijkagent nauw contact met de familie onderhouden. De burgemeester 
heeft direct na zijn terugkomst uit China eveneens de familie bezocht. Verder heeft de 
burgemeester samen met de wethouder Jeugd en de externe coördinator leefbaarheid namens de 
gemeente de crematieplechtigheid bijgewoond.    
 

• Opvang	buurtbewoners	
Zaterdag na het incident heeft de gemeente samen met Politie, Slachtofferhulp en de 
maatschappelijke organisatie Trajekt een inloopbijeenkomst voor de bewoners van de omliggende 
straten georganiseerd (zie bijgaande uitnodiging voor deze bijeenkomst). Hiervoor zijn op advies 
van de Politie de bewoners van de Rozenstraat, Azaleastraat, Dr. Ariënsstraat, Hortensiastraat en 
Salviastraat uitgenodigd. Diverse buurtbewoners hebben deze bijeenkomst bezocht. De eerste 
vragen zijn daar zo veel als mogelijk beantwoord en mensen hebben de gelegenheid gekregen hun 
zorgen te uiten. Vragen als; hoe heeft dit kunnen gebeuren?, waarom is niet eerder iets aan het 
probleem van de jeugdoverlast in Broekhem-Noord gedaan? waarom zijn de daders nog niet 
opgepakt? zijn daar aan bod gekomen. Tijdens deze bijeenkomst is ook aan deze bewoners 
slachtofferhulp aangeboden.  
 

• Rol	gemeente	
De gemeente – in het bijzonder de burgemeester- is verantwoordelijk voor de handhaving van de 
openbare orde en veiligheid. Vanuit die verantwoordelijkheid heeft de gemeente in nauw overleg 
met Politie en Justitie zich naast de eerste zorg voor nabestaanden en buurtbewoners ook gericht 
op het beteugelen van maatschappelijke onrust. Door dit incident heeft het vertrouwen in de 
Gemeente en de Politie een knauw gekregen. De acties die per direct in gang zijn gezet zijn er op 
gericht om het veiligheidsgevoel van de inwoners terug te winnen en daarmee ook het signaal af te 
geven dat de gemeente en de Politie deze situatie zeer ernstig nemen.  
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Acties  
Direct handelen was noodzakelijk. De volgende acties zijn per direct gegaan:  
 

• Brief	aan	bewoners	Broekhem-Noord	
Via een brief die op woensdag 9 augustus in Broekhem-Noord huis aan huis is bezorgd (zie bijlage), 
zijn de inwoners op de hoogte gesteld van de ondernomen acties. Ook is daarin aangegeven dat 
bewoners contact kunnen opnemen met de externe coördinator leefbaarheid als zij behoefte 
hebben aan een persoonlijk gesprek over het gebeuren. Daarnaast wordt in de brief ook vermeld 
wat de gemeente tot nu toe heeft gedaan om de jeugdoverlast terug te dringen. Overigens is het 
probleem van jeugdoverlast een complexe zaak. Duidelijk is dat niet alleen politie en gemeente, 
maar ook de jeugd zelf en ouders / verzorgers daarin een rol (kunnen) spelen. Ook de inzet van 
andere partijen zoals bijvoorbeeld onderwijsinstellingen, maatschappelijke organisaties en  
buurtbewoners is relevant.  
 

• Inzet	extra	Boa-capaciteit	
Extra toezichthouders zijn per direct ingehuurd om in deze wijk intensiever te kunnen surveilleren. 
De Boa’s hebben de instructie om zichtbaar aanwezig te zijn en regelmatig te voet door de wijk te 
lopen, niet alleen overdag maar vooral ook in de avonduren op wisselende tijden.   
 

• Inzet	straatcoach		
Daarnaast gaat vanaf september een straatcoach aan de slag. Naar aanleiding van een bijeenkomst 
op 3 juli jl. met bewoners en jongeren over de jeugdoverlast in Broekhem-Noord, is de inzet van 
een straatcoach al onderzocht. Dit is mede ingegeven op basis van de positieve ervaringen die 
daarmee in de gemeente Meerssen zijn opgedaan. Het is belangrijk om voor de inzet van een 
straatcoach draagvlak te hebben. Maar nu wordt deze op voorhand ingezet.  
Het doel van de inzet van de straatcoach is om in samenwerking met buurtbewoners en jongeren de  
overlast veroorzaakt door jongeren tot 23 jaar te verminderen. Uiteindelijk zal deze in hele 
gemeente worden ingezet.  
De straatcoach is samen met de externe coördinator leefbaarheid en de Politie gericht op de 
leefbaarheid van de buurt in het algemeen en op het in contact komen met (hang)jongeren in het 
bijzonder. De straatcoach onderhoudt (digitaal) contact met en heeft zicht op overlast gevende 
groepen jongeren. Individuele jongeren die ondersteuning nodig hebben leidt hij toe naar 
hulpverlening c.q. het team Jeugd. 
De straatcoach werkt nauw samen met de gemeente, de wijkagent, scholen en het team Jeugd. De 
straatcoach heeft de opdracht om:  

- groepen jongeren in de gemeente Valkenburg aan de Geul in kaart te brengen; 
- begrip	te	kweken	tussen	jeugd	en	bewoners	over	elkaars	dilemma's	en	problematieken; 
- samen met jongeren en buurtbewoners van Broekhem-Noord te zoeken naar oplossingen 

voor de ervaren jongerenoverlast; 
- in goed overleg met de buurtbewoners en de jongeren een geschikte locatie voor een JOP in 

Broekhem-Noord te vinden. 
- in Broekhem-Noord te starten omdat daar nu de grootste prioriteit ligt. Later zal deze ook 

in de rest van de gemeente aan de slag gaan.  
 

• Besprekingen	fractievoorzitters	
Afgelopen week zijn de fractievoorzitters op maandag en op vrijdag bijgepraat en geïnformeerd 
over de ingezette acties. Ook over het feit dat met deze acties extra kosten zijn gemoeid. De extra 
inzet van Boa’s is op dit moment geraamd op €15.000,-. De kosten voor de straatcoach bedragen op 
jaarbasis € 51.000,-. Naast de inhuur van een straatcoach is in deze raming rekening gehouden met 
een klein activiteitenbudget.  
 
 
 
Proces tot nu toe 
Het probleem van jeugdoverlast in Broekhem-Noord is niet nieuw. De wijkbewoners hebben al 
eerder aangegeven overlast van jongeren te hebben. Dat is ook de reden dat de gemeente in 
overleg met de buurt en met de jongeren al eerder een traject is gestart om het probleem van de 
overlast aan te pakken. Zo is de buurt in overleg met gemeente en Politie gestart met Whatsapp 
Buurtpreventie. Omdat de jongeren zelf hadden aangegeven behoefte te hebben aan een 
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JongerenOntmoetingsPlek (JOP), is er op 3 juli jongstleden hierover een bijeenkomst georganiseerd. 
In dat overleg hebben jongeren en buurtbewoners een aantal afspraken gemaakt. Een van de 
afspraken was om in goed overleg met elkaar (een werkgroep bestaande uit buurtbewoners en 
jongeren) een locatie te bepalen voor een jongerenontmoetingsplek (JOP). Een vervolggesprek was 
voorzien begin augustus. Maar deze is vanwege vakanties verdaagd. De uitvoering van het traject is 
helaas ingehaald door de dramatische gebeurtenis. Vandaar dat nu versneld een straatcoach van 
start gaat.   
 
 
Meldingen vanaf januari 2017 
De gemeente en de Politie hebben naar aanleiding van het incident de meldingen vanaf januari 2017 
vanuit Broekhem-Noord nog eens goed tegen het licht gehouden.  
 
De gemeente heeft vanaf het begin van dit jaar tot nu 160 meldingen ontvangen. Van deze 
meldingen gaan er in totaal 13 over jeugdoverlast (januari 6 (met name vuurwerkoverlast), februari 
1, mei 2, juni 1, augustus 1). Op al deze meldingen heeft de gemeente gereageerd met surveillance 
ter plaatse of in contact te treden met de melder.  
De overige  meldingen hebben betrekking op diverse categorieën. Daarbij moet u denken aan 
meldingen over bijvoorbeeld openbare verlichting, afval, parkeren en verkeer.  
 
De Politie heeft vanaf januari 2017 tot nu toe 55 meldingen uit deze buurt gehad. 11 meldingen 
hebben betrekking op andere zaken dan jeugdoverlast. Van de 44 die dan resteren zijn er 32 in de 
maanden januari en februari geregistreerd (januari 16, februari 16). Deze meldingen hadden vooral 
te maken met het afsteken van vuurwerk. In de overige maanden lag het aantal veel lager (maart 2, 
april 3, mei 9, juni 7, juli 0, augustus 2).  Van het totaal aantal meldingen gingen er 5 
daadwerkelijk over jeugdoverlast (samenscholing, lawaaioverlast (harde muziek, brommers) en 
mogelijk dealen). Op al deze meldingen heeft de politie gereageerd.  
 
De aanpak zoals hiervoor geschetst onder het kopje proces tot nu toe, is gebaseerd op deze 
gegevens. 
 
Om een totaal beeld te krijgen, hebben wij ook bij de Woningcorporatie Wonen-Zuid een vraag 
uitgezet om relevante informatie aan te leveren.  
 
 
Verdere aanpak 
Naast de acties die al in gang zijn gezet, worden er ook nog andere activiteiten ontplooid. De 
aanpak op de korte termijn richt zich op het uit de anonimiteit halen van de jeugdige 
overlastveroorzakers. Omdat het hier gaat om jongeren onder de 18 jaar zullen de 
ouders/verzorgers ook worden betrokken. Vanwege de jonge leeftijd van de groep, vereist dit 
proces de nodige zorgvuldigheid. Verder wordt de samenstelling van de groep aan een nadere 
analyse onderworpen. De Politie is hiermee aan de slag.  
 
Dit incident zal nog een lange nasleep kennen. Strafrechtelijk bepaalt het Openbaar Ministerie wat 
er gebeurt. Vanuit de Politie speelt de wijkagent als vooruitgeschoven post een belangrijke rol.  
Ook van de straatcoach wordt veel verwacht. De gemeente heeft een coördinerende rol bij de 
aanpak van de jongerenoverlast.  
 
Als het politieonderzoek is afgerond, willen wij in de eerstvolgende raadscommissie Algemeen 
Bestuurlijke Aangelegenheden de hele gang van zaken evalueren. Het feit dat het onderzoek nog 
niet is afgerond, maakt dat nog niet alle feiten en omstandigheden besproken kunnen worden.  
 
 
Wij  houden u uiteraard op de hoogte van de verdere ontwikkelingen.   
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Hoogachtend,  
 
 
Het college van burgemeester en wethouders van Valkenburg aan de Geul, 
 
 
 
 
L.T.J.M. Bongarts      dr. J.J. Schrijen 
algemeen directeur/gemeentesecretaris   burgemeester 


